
 

 

 

UDALA ERATZEKO APARTEKO BILKURAKO AKTA 
 
  
  
 BERTARATUTAKO ZINEGOTZIAK 
 
  

Jon Luqui Albisua, jauna (E.A.J./P.N.V.) 

Itziar Agirre Berriotxoa , andrea (E.A.J/ P.N.V) 

Igor Zubillaga Aguado, jauna (E.A.J/ P.N.V) 

Jon Albisua Garmendia, jauna (E.A.J/ P.N.V) 

Maialen Fidalgo Mendizabal, andrea (E.A.J/ P.N.V) 

Oihane Zabaleta Mujika, andrea (E H Bildu) 

Iñaki Etxaniz Arregi, jauna  (E H Bildu) 

Unai Badiola Urrate  jauna ( E H Bildu) 

Nerea Altolaguirre Berastegui, andrea  (E H Bildu.) 

Jon Altolagirre Askasibar, jauna  (Bildu) 

Fco. Javier Martin Mateo, jauna (P.S.E.-E.E) 

Natividad Nieves Medina andrea (P.S.E.-E.E 

Alberto La Rosa Viedma (Irabazi) 

  
 Idazkaria 
 María Jose Begiristain Zabalo andrea 
 
 
 Kontuhartzailea 
 Miren Edurne Etxezarreta Abasolo andrea 
 
 
 
Udaletxeko Batzar Areto Nagusian 2015eko  

ekainaren 13an, eguerdiko 12:00ak izanik, 

ekainaren 19ko 5/1985 Lege Organikoaren 

195 artikuluan ezarritakoa betez, eta Udala 

eratzeko bilkura egiteko, goian adierazten 

diren zinegotziak bildu dira lehen deialdian;  

aldez aurretik beren kredentzialak aurkeztu 

dituzte eta beren nortasuna egiaztatu. 

 

 

 

En el Salón de Sesiones de la Casa 

Consistorial a las 12:00 horas del día 13 de 

Junio de 2015 en primera convocatoria, en 

cumplimiento de lo establecido en el artículo 

195 de la Ley Orgánica 5/1985, de 19 de 

Junio, y a los efectos de celebrar sesión 

constitutiva del Ayuntamiento, se reúnen los 

Concejales electos que arriba se expresan, 

quienes han presentado previamente sus 

credenciales, acreditando su personalidad. 

 



 

 

 

 

 

Adin Mahaia osatuta geratu da, hurrenez 

hurren adinez nagusiena eta gazteena diren 

Fco. Javier Martín Mateo (P.S.E.-E.E.) eta 

Alberto La Rosa Viedma (Irabazi),  zinegotzi 

hautatuek osatua, Zonako Hauteskunde 

Batzordetik jasotako ziurtapenetatik eta 

dauden datuetatik atera denez.  

Korporazioko idazkari den Maria Jose 

Begiristain Zabalo andreak dihardu  idazkari 

lanetan. 

 

Jarraian, zinegotzi hautatuetatik erabateko 

gehiengoa bertaratu dela egiaztatu eta 

zinegotzi karguaren jabetza hartzeko legezko 

tramite guztiak bete ondoren, Mahaiak legez 

eratutzat aitortu du Korporazio berria. 

 

Ondoren, Alkatea hautatzeari ekin zaio, 

horretarako, aipatutako ekainaren 19ko 

5/1985 Lege Organikoaren 196. artikuluan 

ezarritako araudiari jarraiki; ondoren 

zerrendatzen diren zinegotziak aldarrikatu 

dira Alkatetzarako hautagai: 

 

- Jon Luqui Albisua jauna, Eusko Alderdi 

Jeltzalea  alderditik. 

 

 

- Oihane Zabaleta Mujika andrea, EH Bildu 

taldetik. 

 

- Fco. Javier Martín Mateo jauna, 

Euskadiko Alderdi Sozialista-Euskadiko 

Ezkerra alderditik.  

 

- Alberto La Rosa Viedma jauna, Irabazi 

taldetik. 

 

 

Queda formada la Mesa de Edad, integrada 

por D. Fco. Javier Martín Mateo (P.S.E.-E.E.) 

y D. Alberto La Rosa Viedma (Irabazi),  

concejales electos de mayor y menor edad, 

respectivamente, según se desprende de las 

certificaciones recibidas de la Junta Electoral 

de Zona y de los datos obrantes,  y actuando 

como Secretario de la misma Dña. María 

Jose Begiristain Zabalo, Secretario General 

de la Corporación.  

 

Seguidamente, comprobado que han 

comparecido la mayoría absoluta de los 

Concejales electos y cumplidos los trámites 

legales de toma de posesión del cargo de 

Concejal, la Mesa declara legalmente 

constituida la nueva Corporación. 

 

Acto seguido se procede a la elección de 

Alcalde, a cuyo efecto, de acuerdo con la 

normativa establecida en el artículo 196 de la 

citada Ley Orgánica 5/1.985, de 19 de Junio, 

se proclaman candidatos para la Alcaldía a 

los Concejales que seguidamente se 

relacionan : 

- D. Jon Luqui Albisua,  por Partido 

Nacionalista Vasco  

 

- Dña. Oihane Zabaleta Mujika, por el 

grupo político EH Bildu. 

 

- D. Fco. Javier Martín Mateo, por el 

Partido Socialista de Euskadi- Euskadiko 

Ezkerra 

 

- D. Alberto La Rosa Viedma, por Irabazi. 

 



 

 

 

Bertaratutako zinegotziek isilpeko bozketari 

ekin diote eta, emandako botoen kontaketa 

burutu ondoren, honako emaitza hau atera 

da: 

- Jon Luqui Albisua jn, 5 boto 

- Oihane Zabaleta Mujika and, 5 boto 

- Alberto La Rosa Viedma jn, boto bat 

- Boto zuriak: 2  

 

Botazioa  amaitu ondoren eta hautagaietatik 

inork lortu ez duenez erabateko gehiengorik,  

Jon Luqui Albisua jauna, EAJ partidukoa, 

izendatu dute alkate, bera izan baita 

zerrendaburu bozkatuena, eta legezko 

tramite guztiak bete ondoren karguaren jabe 

egin da. 

 

Korporazioa eratuta geratu da Jon Luqui 

Albisua alkate jaunaren lehendakaritzapean; 

era honek honakoa adierazi du: 

“Lehenengo eta behin, Urretxuko Udalbatza 

berria osatzen duten kide guztiak AGURTU 

nahi ditut 

Era berean, nik, dagoeneko alkate moduan, 

Urretxuko hiritar guztiei eskerrak eman nahi 

dizkiet, hala azken hauteskundeetan Batzar 

Areto honetan gaudenoi botoa eman 

digutenei nola inori bozkatu ez diotenei ere, 

gugan edo politikan sinesten ez dutelako 

Nik, ordea, politikan sinesten dut. Nire ustez 

politika gure egunerokoan erabat txertatuta 

dago. Dena politikoa dela esango nuke, 

politikatik antolatzen baita herri baten 

bizimodua. Politikoki dena aktibatu 

daitekeelakoan nago, etxean, kalean, 

auzoan, herrian 

Urretxu herri bizia eta dinamikoa dela esaten 

da eta ni hala dela sinistuta nago. Guk 

bakarrik ezingo dugu Urretxu hobetu. 

Los Concejales asistentes proceden a la 

votación por papeleta secreta y efectuado el 

recuento de los votos emitidos, se obtienen 

el resultado siguiente: 

- D.  Jon Luqui Albisua, 5 votos 

- Dña. Oihane Zabaleta Mujika, 5 votos . 

- D. Alberto La Rosa Viedma, 1 voto. 

- Votos en blanco: 2 

 

Finalizada la votación   y no habiendo 

obtenido mayoría absoluta ninguno de los 

candidatos, se proclama Alcalde a D. Jon 

Luqui Albisua  del Partido Nacionalista Vasco 

(PNV), por ser la lista más votada, quien tras 

cumplir los trámites legales toma posesión 

del cargo. 

 

La Corporación ha quedado constituida bajo 

la presidencia del Sr. Alcalde  D. Jon Luqui 

Albisua, quien manifiesta : 

“Quisiera saludar, antes de nada, a todos 

los miembros que componen la nueva 

corporación 

Hoy, en calidad de alcalde de Urretxu, 

quiero agradecer a los urretxuarras que nos 

han dado el voto a todos los miembros de 

esta nueva corporación y también quiero 

dirigirme a aquellos que no han votado 

porque no creen en nosotros o porque no 

creen en la política 

Yo, sin embargo, sí creo en la política. Creo 

en la política porque considero que político 

es todo lo que hacemos cada día. Pienso 

que todo se puede activar desde la política: 

en casa, en la calle, en los barrios, en 

nuestros pueblos 

He oído decir muchas veces que Urretxu es 

un pueblo activo y dinámico. Tengo la 

convicción de que así es. Nosotros no 



 

 

 

Beharko ditugu beste alderdiak eta beharko 

ditugu, ezinbestean, urretxuarrak. 

Izan ere, Urretxuk dituen erronkak ez ditugu 

hitzekin konponduko, are gutxiago, hitzak 

esanahiez hustuta dauden honetan. Guk 

ekintzei heldu nahi diegu hitzei baino 

gehiago. Ez dugu beti asmatuko, baina gure 

indarrak jarriko ditugu gauzak ahalik eta 

ondoen egiten eta ahal bezain garbi azaltzen. 

Urretxuarrek beraiekin kontatzea eskatu 

digute. Guk mezua entzun dugu eta hala 

egiteko asmoa daukagu.Sinistuta baikaude 

Herrigintzaren, Urretxugintzaren, barkuan 

denok elkarrekin gaudela, orain guri egokitu 

zaigu lemazain izatea eta indar zein ilusio 

guztia jarriko dugu lan honetan. 

Urretxuarrek beraiekin kontatzea eskatu 

digute. Guk mezua entzun dugu eta hala 

egiteko asmoa daukagu.Sinistuta baikaude 

Herrigintzaren, Urretxugintzaren, barkuan 

denok elkarrekin gaudela, orain guri egokitu 

zaigu lemazain izatea eta indar zein ilusio 

guztia jarriko dugu lan honetan 

Eskerrik asko guztioi”. 

 

Ondoren, Zabaleta andreak hartu du hitza; 

lehenik eta behin Luqui jauna zoriondu du, 

eta  nola ez, bere taldekideak  diren Agirre, 

Zubillaga, Albisua eta Fidalgo jaun/andreak.  

Martín jaunari esan dio  ezagutu direla azken 

4 urteotan, eta Nieves andreari eta La Rosa 

jaunari ongietorria emanez, esan die   

ezagutuko direla elkar etorri diren  langintza 

berri honetan.  Honezaz gain, eta ahaztu 

gabe  bere taldekideei eman dioten 

konfiantza ere eskertu du. Era berean, 

.eskerrik beroenak aeman ditu azken lau 

urteotan alboan babesa eman dieten herritar 

guztiei, babesa hau  EH Blduk izandako 

podremos mejorar Urretxu solos, 

necesitaremos a los demás grupos políticos 

y os necesitaremos, sin duda, a todas y 

todos vosotros, urretxuarras 

Los retos que Urretxu tiene no los 

podremos encarar con palabras, menos 

ahora cuando parece que las palabras 

están vacías de significado. No podemos 

prometer que no cometeremos errores, 

pero sí podemos deciros que pondremos 

nuestra energía en hacer las cosas lo mejor 

que sabemos y en explicarlas lo mejor que 

podamos 

Nos habéis pedido que contemos con 

vosotros. Nosotros hemos escuchado el 

mensaje y es precisamente así como 

queremos hacer las cosas, con vosotros. 

Vamos juntos en este barco que es Urretxu, 

en este barco que es de todos. Nos habéis 

elegido para guiarlo y en ello pondremos 

toda nuestra ilusión, fuerza y energía. 

Gracias a todos”. 

 

 

Seguidamente interviene la Sra. Zabaleta 

(EH Bildu) , quien en primer lugar felicita al 

Sr. Luqui, y como no, a sus compañeros, los 

Sr@s Agirre, Zubillaga, Albisua y Fidalgo. Al 

Sr. Martín le dice que ya se conocen, y a los 

ediles Nieves y La Rosa les da la bienvenida 

y les dice que disponen de  cuatro años apra 

conocerse mutuamente.  A sus compañeros 

de grupo les agradece la confianza que en 

ella han depositado, También quiere 

agradecer a todos aquellos ciudadanos que 

en estos últimos cuatro años les han 

brindado su apoyo, apoyo que también se ha 

visto reflejado y ratificado en los resultados 

electorales que ha obtenido EH Bildu. Añade 



 

 

 

hauteskundeen emaitzan ere ikusi  eta 

berretsi delarik. Bestalde beraiengan sinisten 

ez dutenei ere eskerrak eman die, ziur 

daudelako horiek ere Urretxuren hoberako 

nahi dutela zerbait sortzea. 

Adierazi du lau urte gobernuan egon direla,  

euren  proiektuak ezagutzen direla eta 

beraien aldetik hurrengo lau urteetarako 

asmorik onenak jarriko dituztela proiektu 

horiek gauzatzeko. Baina oposizioa egin 

ordez, posizionamendu estrategikoa hartu 

nahi dute Urretxuren hoberako diren 

egitasmoen gainean. Beraiek, lau urteotan 

oposizioa izan dute eta inori ez diete opa 

horrelakorik, beste jarrera eta jokabide bat 

eskatzen duelako Urretxu bezalako herri 

txiki honek. Bere ustetan, hori elkarlanean 

gauzatzen da, esperientziak erakutsi die 

maioriak eta minoriez haratago 

kolaborazioa behar dela gobernuaren 

edozein aldetan egonda ere. 

Honezaz gain esan du Urretxu oso dela 

asoziatiboki motore potentea eta horri ezin 

zaiola muzin egin. Hau dela eta, lan 

instituzionala egingo dute baina kalea 

ahaztu gabe. Beraz, zorte on guztioi. 

 

 

Martin jaunak (PSE-EE), lehenik eta behin 

Luqui jauna eta  EAJ bere partidua zoriondu 

ditu. Urretxurengatik eta Urretxurako lana 

egingo dutela adierazi du, eta horregatik 

oposizio gogorra izango dute sinesten ez 

duten guztiarekiko, herritarren paktuaren 

aurka ez egonik.  

 

La Rosa  jaunak (Irabazi)  botoa eman dieten 

guztiei eskerrak eman die, EAJ zoriondu du, 

eta  adierazi du oposizioan daudela oposizioa 

que también agradece a aquellos que no 

creen en su proyecto, porque están seguros 

de que también quieren lo mejor para  

Urretxu.  

 

Dice que han estado cuatro años en el 

gobierno municipal y que  ya se conocen sus 

proyectos, y que durante estos siguientes 

cuatro años pondrán todas sus buena 

voluntad  para que los mismos  se 

materialicen. En lugar de hacer oposición 

quieren adoptar una posición estratégica 

respecto a los proyectos que quieran mejorar 

Urretxu. Han tenido una dura oposición 

durante estos últimos cuatro años y no 

desean a nadie lo mismo, dado que este 

pueblo, este pequeño pueblo que es Urretxu,  

necesita y solicita otra forma de actuar, y 

esto se consigue con el trabajo conjunto. La 

experiencia les ha enseñado que más allá de 

las mayorías y las minorías es necesaria la 

colaboración, independientemente del lugar 

que se equipo en el gobierno. Añade que 

Urretxu desde el punto de vista asociativo es 

un motor potente y esto no se puede obviar, 

es por ello que trabajarán desde la institución 

pero sin olvidar la calle. Por último desea a 

todos buena suerte.   

 

El Sr. Martín (PSE-EE) en primer lugar 

felicita al Sr. Luqui y a su partido político, 

PNV, y seguidamente indica que trabajarán 

por y para Urretxu, y es por ello que harán 

una dura oposición en todo aquello en lo que 

no crean, sin oponerse al pacto ciudadano,  

 

 

El Sr. La Rosa (Irabazi) agradece a todos 

aquellos que les han votado,  felicita al PNV, 



 

 

 

egiteko, beti ere gauzak hobetzeko asmoz 

eta Urretxu aurrera eraman ahal izateko, ez 

gatazkak sortzeko.  

 

 

Azalpenak amaitu ondoren, Alkate jaunak, 

bertan daudenei eskerrak emanez, amaiera 

eman dio batzarrari, eguerdiko hamabiak eta 

hogei minutu  direnean. Horren guztiaren 

akta jaso da, eta bildutako guztiek sinatu dute 

fede-emaile naizen honekin batera. 

 

y señala que están en la oposición y para 

hacer oposición pero para mejorar y llevar 

adelante Urretxu y no para crear conflictos.  

 

 

Finalizadas las intervenciones el Sr. Alcalde, 

agradeciendo a todos su presencia, procede 

a levantar la sesión a las doce horas veinte 

minutos, de todo lo cual se extiende la 

presente Acta que firman conmigo todos los 

asistentes, y de lo que doy fe. 

 

 

 
 


